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 EDITOR’S NOTICE 

 
 

OVERVIEW 
 
Hello,  

I am delighted to be distributing my fifth CLSA Bulletin as Editor and 
Communications Officer for our organization.   

We hope to meet many of you at the “Technologies of Justice” Conference, 
organized by the Faculty of Social Science and Humanities at the University of 
Ontario Institute of Technology in Oshawa, on January 26th and 27th   

We begin with a note from our President, Dr. Lyndsay Campbell. Then a 
message from the journal’s editorial staff report, the CLSA graduate student 
report, exciting news on upcoming CLSA events, as well as announcements on 
upcoming and current publications involving are network of scholars.   

Here’s wishing you an amazing and productive 2018! 

*** 

Bonjour,  

Je suis heureux de distribuer mon 5e bulletin de l’ACDS en tant qu’éditeur et 
agent de communications de l’Association.     

Nous espérons rencontrer plusieurs d’entre vous lors de la conférence intitulée 
« Technologies of Justice », organisée par la Facultés des sciences humaines de 
l’Institut universitaire de technologie de l’Ontario à Oshawa les 26 et 27 janvier 
prochains.    

Tout d’abord, voici un message de la présidente, professeure Lyndsay 
Campbell et ensuite, un mot au sujet du rapport du personnel éditorial de la 
Revue, du rapport des étudiants diplômés de l’ACDS, des événements et des 
nouvelles de l’ACDS, ainsi que des annonces des publications actuelles et à 
venir, lesquelles proviennent d’un réseau d’universitaires.  

À tous une fantastique année 2018; qu’elle soit des plus productives!  

David DesBaillets (rédacteur/Editor)  
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President’s Report 

President’s Report, Fall 2017 

From June 20 to 23, 2017 the Canadian Law and Society met in Mexico City with the Law and 

Society Association. The theme was “Walls, Borders, and Bridges: Law and Society in an Inter-

Connected World.” Around two hundred Canadian and CLSA scholars presented, and we began 

the organization for the events of the upcoming year. New to the Board of directors are Rachel 

Ariss, Preet Virdi, Kelly Hannah-Moffat, Pierre Pariseau-Legault, Sara Ross, Sida Liu, Joao Velloso, 

Kelly Gallagher-Mackay and Angela Lee. Angela is the new student representative. Lori Chambers 

rejoins the board after an absence of a few years, and Emily Snyder was re-elected. We thank our 

outgoing board members, Rashmee Singh, Nicole O’Byrne, Ravi Malhotra, Alana Klein and Kerri 

Scheer, for their service. Nicole O’Byrne’s term as vice-president also came to an end, and we are 

delighted and grateful to Emily Snyder for stepping into Nicole’s shoes. That makes two 

westerners on the board and the executive – but if you live in the west or the east, know that I’m 

scouting.   

Next year’s annual meeting will again be held with the Law and Society Association. We are 

meeting in Toronto from June 7-10, 2018. This year’s all-encompassing theme is “Law at the 

Crossroads: Le droit à la croisée des chemins.” Mariana Valverde, a longtime contributor to both 

organizations, has agreed to chair the program committee, and Audrey Macklin has agreed to 

chair local arrangements. Both have assembled strong committees. Ashley Rubin has agreed to 

take charge of the workshop for graduate students and early career scholars, which will be held in 

the two days before the main conference. One more exciting initiative is also afoot. In recent 

years, the CLSA has benefited from the energies of a growing number of francophone scholars. In 

accordance with this excellent developing, we are hoping to run a francophone Canadian law and 

society workshop over those same days, hopefully with an international outreach component as 

well.  

On January 26-28, 2018, our colleagues at the University of Ontario Institute of Technology will 

host a conference called “Technologies of Justice,” which will explore both how law comes to 

grips with technological change and law itself as a technology for justice or injustice. The CLSA 

hold its midwinter board afterward. The conference promises to be a great one, and the 

organizers are hoping for lots of participants.  

The final conference to bear in mind as you plan travels that extend beyond the Greater Toronto 

Area is the annual meeting of the Law and Society Association of Australia New Zealand (LSAANZ), 

which will be held at the University of Wollongong in December 2018. The Canadian Law and 

Society Association is planning to participate by supporting a certain amount of travel to the 

conference. Our annual conference in 2019 will be back with Congress, at UBC. 

You may have heard rumours of our archival project. Our treasurer, Maura Matesic, tells me that 

the society’s archival materials have been catalogued and digitized as part of York University’s 

Clara Thomas Archives. We are working with York’s University Archivist to develop policies and 

forms for public access. We continue to collect material for the archives, and encourage all 

members who 
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may have any CLSA materials to contact Maura (mmatesic@yorku.ca). The Legacy project 
architects also plan to video record brief interviews with key figures in the history of the CLSA, 
which could then be included in the digitized archives. The nticipated timeline for this project is 
November 2017 to the annual meeting in June 2018. Maura would be glad to hear from anyone 
interested in working on this project (or who may have student support to assist in facilitating it). 

We have one more new initiative to announce. Over the past many months we have put in place a 
new benefit for members. We have small pots of money available to support conferences that 
contribute to socio-legal scholarship in Canada and are likely to attract CLSA members as 
participants. Our first official round of conference support applications resulted in one award 
made to the Collectif de Recherche Droit et Société (CRDS) at UQÀM to support its November 
conference “Constraints and the Law.” The next round of application closes March 1, 2018. See 
the website (www.acds-clsa.org, under Activities/Conference Support) for more information.  

These are eventful, inspiring years.  

Lyndsay Campbell 

CLSA President  

lyndsay@iii.ca 

*** 

 

Rapport de la présidente, automne 2017 

L’ACDS et la Law and Society Association se sont réunies à Mexico du 20 au 23 juin 2017 sous le 
thème « Murs, frontières et ponts : droit et société dans un monde interconnecté. » Environ deux 
cents universitaires canadien-ne-s et membres de l’ACDS y ont présenté leurs travaux. Nous en 
avons profité pour amorcer la planification pour l’année qui vient. Les nouveaux-elles membres 
du conseil d’administration sont : Rachel Ariss, Preet Virdi, Kelly Hannah-Moffat, Pierre Pariseau-
Legault, Sara Ross, Sida Liu, Joao Velloso, Kelly Gallagher-Mackay et Angela Lee. Cette dernière est 
la nouvelle représentante des étudiant-e-s aux cycles supérieurs. Lori Chambers se joint au conseil 
d’administration après une absence de quelques années. Emily Snyder a été réélue. Nous 
remercions les membres sortant-e-s du conseil : Rashmee Singh, Nicole O’Byrne, Ravi Malhotra, 
Alana Klein et Kerri Scheer. Le mandat de Nicole O’Byrne à titre de vice-présidente a pris fin et 
nous sommes reconnaissant-e-s envers Emily Snyder d’avoir pris le relai. Finalement, le conseil 
d’administration et le conseil exécutif comportent deux personnes de l’ouest du pays. Toutefois, 
que vous viviez dans l’ouest ou dans l’est, sachez que je recrute.   

La prochaine réunion annuelle sera organisée avec la Law and Society Association et se tiendra à 
Toronto du 7 au 10 juin 2018. Le thème de cette rencontre sera « Law at the Crossroads : Le droit 
à la croisée des chemins ». Mariana Valverde, une contributrice de longue date aux deux 
associations, a accepté de présider le comité des programmes. Audrey Macklin quant à elle, 
s’occupera du comité de coordination des événements. Celles-ci ont assemblé d’excellents 
comités. Ashley Rubin a accepté d’être responsable de l’atelier offert aux étudiant-e-s aux cycles 
supérieurs et aux universitaires en début de carrière, qui se tiendra deux jours avant la 
conférence. Une 
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autre initiative intéressante se prépare. Au cours des dernières années, l’ACDS a bénéficié des 

travaux d’un nombre croissant d’universitaires francophones. À la suite de cet essor, l’ACDS 

espère être en mesure d’offrir un atelier en français au cours de ces mêmes journées, et ce, avec 

une composante de rayonnement international.  

Du 26 au 28 janvier 2018, les collègues de l’Institut universitaire de technologie de l’Ontario 

(« UOIT ») tiendront un colloque intitulée « Technologies of Justice », qui explorera à la fois 

comment le droit aborde le changement technologique et comment le droit lui-même est un outil 

technologique au profit de la justice ou de l’injustice. Par la suite, l’ACDS tiendra sa réunion 

d’hiver du conseil. La conférence promet d’être des plus intéressantes et les organisateur-ice-s 

espèrent accueillir des participant-e-s en grand nombre.  

Le dernier colloque à avoir en tête lorsque vous planifiez vos déplacements à l’extérieur du Grand 

Toronto est la réunion annuelle de la Law and Society Association of Australia New Zealand 

(LSAANZ), qui se tiendra en décembre 2018 à la University of Wollongong. L’ACDS prévoit y 

participer en appuyant un certain nombre de membres. La réunion annuelle de 2019 se tiendra à 

l’University of Brittish Columbia dans le cadre du Congrès des sciences humaines. 

Vous avez peut-être entendu des rumeurs sur notre projet d'archivage. Notre trésorière, Maura 

Matesic, me dit que les documents d'archives de la société ont été catalogués et numérisés dans 

le cadre des archives Clara Thomas de l'Université York. Nous travaillons avec l'archiviste de 

l'Université York pour élaborer des politiques et des formulaires d'accès public. Nous continuons 

de recueillir du matériel pour les archives et encourageons tous et toutes les membres qui 

pourraient avoir des documents de l'ACDS à communiquer avec Maura (mmatesic@yorku.ca). Les 

architectes du projet Legacy prévoient également d’enregistrer de courtes entrevues avec des 

personnages clés de l’histoire de l’ACDS, qui pourraient ensuite être inclus dans les archives 

numérisées. Le calendrier anticipé pour ce projet est de novembre 2017 jusqu’à la réunion 

annuelle en juin 2018. Maura serait heureuse d’être contacté par toute personne intéressée à 

travailler sur ce projet (ou qui peut avoir le soutien des étudiant-e-s pour aider à le faciliter). 

Enfin, une autre nouvelle initiative doit être annoncée. Au cours des derniers mois, nous avons 

mis en place un nouvel avantage pour les membres. En effet, des fonds sont maintenant 

disponibles pour appuyer des évènements qui portent sur les études socio-légales au Canada et 

qui sont susceptibles d’intéresser les membres de l’ACDS à y participer. Le premier appel de 

demandes de soutien pour assister à des conférences a résulté en l’attribution d’une bourse au 

Collectif de Recherche Droit et Société (CRDS) de l’UQÀM pour appuyer sa conférence intitulée 

« Droit et contraintes », qui aura lieu en novembre. La prochaine échéance pour présenter une 

demande est le 1er mars 2018. Pour de plus amples renseignements, consulter le site Web 

(www.acds-clsa.org, sous l’onglet Événements/Soutien aux Conférences).  

De très belles années en perspective.   

Lyndsay Campbell 

Présidente de l’ACDS  

lyndsay@iii.ca 
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Graduate Student Message 

 
Dear ACDS/CLSA Graduate Students, 

We hope your fall semester is off to a great start and that you are looking forward to exciting 
projects! 

“Technologies of Justice” Conference – January 26 and 27 

We hope to meet many of you at the “Technologies of Justice” Conference, organized by the 
Faculty of Social Science and Humanities at the University of Ontario Institute of Technology in 
Oshawa, on January 26th and 27th! The conference is free to attend, and the Friday evening 
keynote’s topic is the potential use of Indigenous-Crown treaties as “technologies of justice”. The 
conference is followed by the mid-winter meeting of the ACDS/CLSA, on January 27th. For more 
details on this conference: http://socialscienceandhumanities.uoit.ca/research/call-for-
proposals.php. 

Roderick A. Macdonald Graduate Student Essay Prize 

The ACDS/CLSA will hold the essay competition for the Roderick A. Macdonald Graduate Student 
Essay Prize once again in 2018. The entries will be due this spring, at a date to be announced this 
winter. This prize is awarded annually for the best essay on a topic in law and society written by a 
graduate student at a Canadian University. Previous winners are listed on the CLSA/ACDS website. 
The winning submission receives detailed feedback from the Prize Committee, and promotion 
through ACDS/CLSA channels. Therefore, keep this in mind if you write a paper this academic year 
that will not be published, or under consideration for publication, at the time of submission for 
the prize! 

Comments, questions, suggestions? 

Please feel welcome in emailing us comments, questions, or suggestions about how we can 
further represent your interests within the ACDS/CLSA as your Graduate Student Representatives, 
at acdsgradsclsa@gmail.com. You can follow us on our Twitter page @acds_clsa.  

We look forward to seeing you in Oshawa! 

Angela Lee and Sabrina Tremblay-Huet 

ACDS/CLSA Graduate Student Representatives 

 

 

*** 
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Chers étudiants diplômés membres de l’ACDS, 

Nous espérons que la session d’automne va bon train et que de nouveaux projets suscitent votre 
intérêt.  

Conférence « Technologies of Justice » les 26 et 27 janvier prochains 

Nous souhaitons vous rencontrer en grand nombre lors de la conférence intitulée « Technologies 
of Justice », organisée par la Faculté des sciences humaines de l’Institut universitaire de 
technologie de l’Ontario à Oshawa, les 26 et 27 janvier. La conférence est gratuite. Le sujet de la 
présentation de vendredi soir est l’utilisation potentielle des traités conclus entre la couronne et 
les autochtones en tant que « technologies pour la justice ». La conférence sera suivie, le 27 
janvier, de la réunion d’hiver de l’ACDS. Pour de plus amples renseignements sur cette 
conférence, consultez  Prix Roderick A. Macdonald pour la meilleure dissertation d’un étudiant 
diplômé.  

Encore une fois en 2018, l’ACDS tiendra un concours afin de remettre le prix Roderick A. 
Macdonald à la meilleure dissertation rédigée par un étudiant diplômé. Les dissertations devront 
être soumises ce printemps; la date exacte de tombée sera annoncée plus tard cet hiver. Le prix 
est remis annuellement à la meilleure dissertation portant sur un sujet lié au droit et à la société 
rédigée par un étudiant diplômé inscrit dans une université canadienne. La liste des récipiendaires 
précédents figure sur le site de l’ACDS. Les dissertations gagnantes recevront une rétroaction 
détaillée de la part du comité d’évaluation ainsi qu’une promotion accrue par l’entremise des 
divers réseaux de l’ACDS. Ayez ce concours en tête au moment de la date de tombée si jamais l’un 
de vos travaux universitaires n’a pu être publié ou envisagé pour une publication.  

Commentaires, questions, suggestions 

Faites-nous parvenir vos commentaire, questions ou suggestions par courriel et dites-nous 
comment mieux représenter vos intérêts au sein de l’ACDS à acdsgradsclsa@gmail.com. Vous 
pouvez également nous suivre sur Twitter @acds_clsa.  

Au plaisir de vous rencontrer à Oshawa! 

Angela Lee et Sabrina Tremblay-Huet 

Représentantes des étudiants diplômés de l’ACDS 
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Canadian Journal of Law and Society 
 

Editor’s Report 

November 2017 Bulletin 

The CJLS/RCDS welcomes Eric Reiter (Concordia University) as a new Editor-in-Chief to our 
team and re-welcomes Melanie Adrian (Carleton University) who is returning as the 
Managing Editor, effective July 1, 2017. CJLS/RCDS wishes to thank Dale Spencer (Carleton 
University) for all of his hard work and dedication as the CJLS/RCDS Managing Editor for 
the past 2 years.  

Check out this year’s special issue on Ashley Smith (32.2) - a great tool for classroom 
discussions and research and our upcoming issue (32.3, currently in-press) below. 

La RCDS/CJLS souhaite la bienvenue au nouveau rédacteur en chef Eric Reiter (Université 
Concordia) et à Melanie Adrian (Université Carleton), qui est de retour à titre de directrice 
de la rédaction depuis le 1er juillet 2017. La RCDS/CJLS souhaite également remercier Dale 
Spencer (Université Carleton) pour son excellent travail et son dévouement extraordinaire 
en tant que directeur de la rédaction ces deux dernières années. 

Jetez un coup d’œil au numéro spécial sur Ashley Smith (32.2) un excellent outil 
pédagogique pour les discussions en classe et la recherche et au prochain numéro (32.3, 
présentement en cours de production) ci-dessous. 

32.2 Special Issue : Law, Vulnerability and Segregation: What have we learned from 
Ashley Smith's Carceral Death?  

32.2 Numéro spécial : Droit, vulnérabilités et isolement cellulaire : Qu'avons-nous appris 
de la mort d'Ashley Smith en détention?  

Rédactrices invitées / Guests editors : Rebecca Bromwich and Jennifer M. Kilty 

R. Bromwich and J.M. Kilty 

Introduction: Law, Vulnerability and Segregation: What Have We Learned from Ashley 
Smith’s Carceral Death? 

D. Parkes      

Solitary Confinement, Prisoner Litigation, and the Possibility of a Prison Abolitionist 
Lawyering Ethic 

L. Kerr     

Sentencing Ashley Smith: How Prison Conditions Relate to the Aims of Punishment  

G. Balfour     
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It’s Your Job to Save Me: The Union of Canadian Correctional Officers and the Death of 
Ashley Smith  

E. Kaiser-Derrick    

Intensifying the Incarceration of the Vulnerable Legal Subject: Correctional Treatment of 
Ashley Smith as a Source of Legal Norms 

C. Cesaroni and M. Peterson-Badali      

Ashley Smith and Incarcerated Young Women: Marginalized at Any Age 

C. Crépault and J. M. Kilty  

Mainstream Media and the F-Word: Documentary Coherence and the Exclusion of a 
Feminist Narrative in The Fifth Estate Coverage of the Ashley Smith Case  

J. Minaker  

Appreciating Ashley: Learning About and From the Life and Death of Ashley Smith through 
Feminist Pedagogy  

CJLS/RCDS Issue 32.3 

F. Rocher and N. Brassard-Dion 

L’interprétation multiforme du multiculturalisme par les tribunaux canadiens (1981-2015) 

 B. Capitaine 

Sortir de la violence. Action et pouvoir de la Commission de vérité et de réconciliation du 
Canada sur les pensionnats indiens 

 W. Chang 

When my community met the other: Concepts of “Community” in One Restorative Justice 
Program 

 A. Nelson and J. Nelson 

Snarkhunting in Canadian Law: Art and Authenticity 

 K. Puddister and J.B. Kelly 

Criminal Justice Policy during the Harper Era: Private Members’ Bills, Penal Populism, and 
the Criminal Code of Canada 

 D. Snow 

Litigating Parentage: Equality Rights, LGBTQ Mobilization and Ontario’s All Families Are 
Equal Act 
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 Book Reviews 

Rebecca Jaremko Bromwich 

Looking for Ashley Re-reading What the Smith Case Reveals about the Governance of Girls, 
Mothers and Families in Canada, Brantford: Demeter Press, 2015. 255 pp. 

Review by Sophie Cousineau 

Maxime St-Hilaire 

La lutte pour la pleine reconnaissance des droits ancestraux. Problématique juridique et 
enquête philosophique. Montréal : Éditions Yvon Blais, 2015. 535 pp. 

Review by Sebastien Brodeur-Girard 

Guy Rocher 

Études de sociologie du droit et de l’éthique. 2e éd. Montréal : Thémis, 2016. 

Review by Louis-Philippe Jannard 
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AAAAnnnnnnnnoooouuuunnnnccccememememeeeennnnttttssss    

 

Conferences and Calls for papers 
 

Technologies of Justice                                                                                                      Technologies of Justice                                                                                                      Technologies of Justice                                                                                                      Technologies of Justice                                                                                                      

Faculty of Social Science and Humanities                                                    Faculty of Social Science and Humanities                                                    Faculty of Social Science and Humanities                                                    Faculty of Social Science and Humanities                                                                                                                                                                        

University of Ontario Institute of Technology                                                                             University of Ontario Institute of Technology                                                                             University of Ontario Institute of Technology                                                                             University of Ontario Institute of Technology                                                                             

Oshawa Ontario                                                                                           Oshawa Ontario                                                                                           Oshawa Ontario                                                                                           Oshawa Ontario                                                                                           

January 26January 26January 26January 26----27272727,,,,    2018201820182018    

This conference will explore the theme of Technologies of Justice from a range of theoretical and 
methodological perspectives. We welcome studies of how law is coming to grips with technological 
change; moreover, we encourage scholarly work concerned with law itself as technology of 
(in)justice. Thus, the conference offers opportunities to explore what it means to do justice and to 
addresses innovations and challenges in the way justice is done. The symposium will take place Friday 
January 26th and Saturday 27th in downtown Oshawa, and the annual mid-winter board meeting of 
the CLSA is scheduled for the late afternoon of Saturday, January 27th. 

*** 

Technologies de la justiceTechnologies de la justiceTechnologies de la justiceTechnologies de la justice                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Faculté des sciences sociales et humaines                                                                                    Faculté des sciences sociales et humaines                                                                                    Faculté des sciences sociales et humaines                                                                                    Faculté des sciences sociales et humaines                                                                                    

Institut universitaiInstitut universitaiInstitut universitaiInstitut universitaire de technologie de l’Ontario                                                                          re de technologie de l’Ontario                                                                          re de technologie de l’Ontario                                                                          re de technologie de l’Ontario                                                                          

Oshawa, Ontario                                                                                                              Oshawa, Ontario                                                                                                              Oshawa, Ontario                                                                                                              Oshawa, Ontario                                                                                                              

26 au 2726 au 2726 au 2726 au 27    janvier 2018janvier 2018janvier 2018janvier 2018    

 

Ce colloque explorera le thème des technologies de la justice à partir d'une gamme de perspectives 
théoriques et méthodologiques. Nous accueillons des réflexions portant sur la façon dont la loi 
s'attaque aux changements technologiques, ainsi sur la loi elle-même en tant que technologie de 
(l’in)justice. Ainsi, le colloque offrira des occasions d'explorer ce que cela signifie que de « faire » 
justice et d'aborder les innovations et les défis dans la manière dont la justice est menée. Le colloque 
aura lieu les vendredi 26 et samedi 27 janvier au centre-ville d'Oshawa,  et la réunion annuelle de mi-
hiver du conseil d'administration de l’ACDS est prévue pour la fin d’après-midi du samedi le 27 
janvier. 
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Conférence Droit et Société : Droit et contraintes 

Lieu : Université du Québec à Montréal (Département de Sciences juridiques) 

Date : 23 et 24 novembre 2017 

 Le Collectif de Recherche en Droit et Société (CRDS) du Département des sciences juridiques de l’UQAM a le 
plaisir de vous annoncer la tenue du colloque « Droit et contraintes » les 23 et 24 novembre 2017. 

Nous invitons les étudiants et étudiantes aux cycles supérieurs ainsi que les chercheurs et chercheuses avec un 
intérêt particulier pour les études sociojuridiques ainsi que les perspectives interdisciplinaires ou pluralistes à 
participer à cette conférence. Les échanges de même que la collaboration avec des étudiantes et étudiants de 
différentes disciplines sont les bienvenus et même fortement encouragés.   

*** 

Law and Society Conference: Constraints and the Law 

Location: Université de Québec À Montréal (Department of Legal Studies) 

Date: November 23rd and 24th, 2017 

Deadline for submissions: July 31st, 2017 

The Collectif de Recherche en Droit et Société (CRDS) invites graduate students and other scholars, from 
various disciplines, to participate in a conference bringing together scholars and researchers with a particular 
interest in socio-legal studies, the sharing of inter-disciplinary research, legal pluralism, the exchange of 
ideas, methods, opportunities and criticism, to participate in the conference. 

*** 

CALL FOR PAPERS: Deadline February 1, 2018 
Manitoba Law Journal - Robson Crim’s Second Special Issue on Criminal Law 

 

The Manitoba Law Journal in conjunction with Robsoncrim.com are pleased to announce our second annual 
call for papers in Criminal Law. We invite scholarly papers, reflection pieces, research notes, book reviews, or 
other forms of written or pictorial expression. We are in press for our inaugural edition and have published 
papers from leading academics in criminal law, criminology, law and psychology and criminal justice. We 
welcome academic and practitioner engagement across criminal law and related disciplines.” Manuscripts are 
due February 1, 2018. 
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Advertising/Publicité 

 

 

NEW TITLE FROM HART PUBLISHING! 

20% DISCOUNT FOR MEMBERS OF THE CANADIAN LAW AND SOCIETY ASSOCIATION! 

The Right to Say No 
Marital Rape and Law Reform in  
Canada, Ghana, Kenya and Malawi 
Edited by Melanie Randall, Jennifer Koshan and Patricia Nyaundi 
 

 
Marital rape stands at the intersection of the socio-legal issues arising from both 
domestic violence and sexual assault. For centuries, women who suffered sexual assault 
perpetrated by their spouses had no legal recourse. A man’s conjugal rights included his 
right to have sexual intercourse with his wife regardless of whether she consented. This 
right has been recognised in law, and still is in some jurisdictions today. 
 
This book emerges from the research undertaken by an innovative, multi-country, 
academic, collaborative project dedicated to comparatively analysing the legal 
treatment of sexual assault in intimate relationships, with a view to challenging the legal 

impunity for and inadequate legal responses to this form of gendered violence. 
 
Melanie Randall is Associate Professor at Western University Faculty of Law, London, ON. 
Jennifer Koshan is Professor of Law at the Faculty of Law, University of Calgary, AB. 
Patricia Nyaundi is the CEO of Kenya National Commission on Human Rights. 
 
October 2017   |   9781782258605   |   328pp   |   Hardback   |    RSP: £65    
Discount Price: £52 
 
Visit www.hartpublishing.co.uk to order online – use the code CV7 at the checkout to get 20% off! 
 
NOUVELLE PARUTION CHEZ HART PUBLISHING! 

20 % DE RABAIS POUR LES MEMBRES DE L’ASSOCIATION CANADIENNE DROIT ET SOCIÉTÉ 

Le viol conjugal se situe aux confins des enjeux sociojuridiques soulevés par la violence familiale et l’agression sexuelle. 
Pendant des siècles, les femmes qui subissaient des agressions aux mains de leur époux n’avaient aucun recours 
juridique. Les droits conjugaux de l’homme comprenaient celui d’avoir des relations sexuelles avec son épouse, même 
sans le consentement de celle-ci. Ce droit, qui était reconnu légalement, l’est encore dans certains territoires. 
 
Cet ouvrage est le fruit de travaux de recherche entrepris dans le cadre d’un projet universitaire collaboratif et novateur 
d’ordre international consacré à l’analyse comparative du traitement juridique de l’agression sexuelle dans le contexte 
des relations interpersonnelles. Le projet vise notamment à remettre en cause l’impunité ainsi que les réparations légales 
inadéquates à l’égard de cette forme de violence genrée. 
 
Melanie Randall est professeure agrégée à la Faculté de droit de l’Université Western à London, en Ontario. 
Jennifer Koshan est professeur de droit à la Faculté de droit de l’Université de Calgary, en Alberta. 
Patricia Nyaundi est la PDG de la Commission nationale du Kenya sur les droits de la personne. 
 
Octobre 2017   |   9781782258605   |   328 p.   |   Couverture rigide   |    Prix régulier : 65 £   
Prix réduit : 52 £ Pour commander, visitez www.hartpublishing.co.uk. Utilisez le code CV7 et obtenez 20 % de 
rabais! 
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Recent & Forthcoming Publications 
 
  
Books 
 
 
Richard Jochelson, James Gacek, Lauren Menzie, Mark Doerksen and Kirsten Kramar, Criminal Law and Pre-
crime: Legal Studies in Canadian Punishment and Surveillance in Anticipation of Criminal Guilt, (Routledge Press 
2017). 

Dominique Clément, “The Sociology of Human Rights.” In Patrizia Albanese and Lorne Tepperman, 
eds. Reading Sociology (Oxford University Press, 2017): 272-275. 

Stacy Douglas, Curating Community: Museums, Constitutionalism, and the Taming of the Political  (University 
of Michigan Press 2017).  

Articles and Book Chapters 

Manitoba Law Journal Special Edition on Criminal Law (40(3) 2017) eds. Richard Jochelson, Amar Khoday and 
David Ireland. Authors: Kent Roach, Rod Lindsay, Andrew M Smith, Michelle Bertrand, Marie Manikis, Peter 
Grbac, Jonathan Avey, Jeffery Couse, Rebecca Bromwich, Joshua Watts, Michael Weinrath, John Burchill, 
Dmytro Galagan, James Gacek, Julie Yan, Michelle S Lawrence and Melanie Murchison. 

Susan B. Boyd and Debra Parkes, “Looking Back, Looking Forward: Feminist Legal Scholarship in SLS” (2017) 
26(6) Social & Legal Studies 735-756. 

Dominique Clément, “Human Rights or Social Justice: The Problem of Rights Inflation” (2017) International 
Journal of Human Rights. 

Dominique Clément, “Renewing Human Rights Law in Canada” (2017) 54:3 Osgoode Hall Law Journal. 

Dominique Clément. “The Rights Revolution: Canada’s Rights Culture Fifty Years Later” (Fall 2017) Canadian 
Issues: 1967 to 2017 – Canada Transformed. 

Alexa Dodge & Dale Spencer, “Online Sexual Violence, Child Pornography or Something Else Entirely? Police 
Responses to Non-Consensual Intimate Image Sharing among Youth” (Aug. 2017) Social & Legal Studies, online: 
https://doi.org/10.1177/0964663917724866. 

Douglas C. Harris, “Property and Sovereignty: An Indian Reserve and a Canadian City” (2017) 50:2 UBC Law 
Review 321. 
 
Judith Mosoff, Isabel Grant, Susan B. Boyd, and Ruben Lindy, “Intersecting Challenges: Mothers and Child 
Protection Law in BC” (2017) 50:2 UBC Law Rev 435-504. 
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Blogs  

Dr Michael Boudreau, “The Legalization of Cannabis in New Brunswick” (October 11, 2017) Acadiensis, online: 
https://acadiensis.wordpress.com/2017/10/11/the-legalization-of-cannabis-in-new-brunswick/   

Media  

Claire Henning, CBC news website,  No-go zones as bail condition creates 'revolving door' of crime, study finds 
Downtown Eastside is the most common 'red zone' in Vancouver, Nov 02, 2017.  Based on the study Red Zones 
and other Spatial Conditions of Release Imposed on Marginalized People in Vancouver (Nicholas Blomley, 
Marie-Eve-Sylvestre). 
 

Awards 

Dominique Clément will be a Visiting Scholar at Beijing Normal University in China in 2017. He was also 
appointed an Adjunct Professor in the Department of Sociology and Social Anthropology at Dalhousie 
University. His book, Human Rights in Canada, was a Finalist for the Foreword Magazine Indies Award, and he 
was awarded the University of Alberta Faculty of Arts Research Excellence Award.  
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• CLSA Membership: includes a subscription to the Canadian Journal of Law and Society (two issues per annum) & the CLSA/ACDS Bulletin. To join apply 
online at http://www.acds-clsa.org/en/ 

• L’adhésion à l’ACDS : inclut un abonnement à la Revue canadienne Droit et Société (deux numéros par année), ainsi qu’un abonnement au Bulletin de 
l’ACDS/CLSA. Pour vous abonner, veuillez en faire la demande à http://www.acds-clsa.org/en/ 

• The CLSA/ACDS Bulletin is produced twice a year for members of the Canadian Law & Society Association. The purpose of the Bulletin is to provide a 
forum for CLSA members to share information and views on recent developments and issues affecting law and society research in Canada. CLSA members 
are invited to submit editorials, notices of forthcoming publications and conferences and other items of interest  to members of the Association. 

• L’ACDS publie un bulletin deux fois par année pour ses membres. Le Bulletin a pour but de fournir un forum pour les membres de l’ACDS afin d’échanger 
des renseignements et des points de vue portant sur l’évolution récente de certains enjeux relatifs à la recherche en droit et société au Canada. Les membres 
de l’ACDS sont invités à soumettre des éditoriaux, des avis de publications et de colloques, ainsi que tous autres éléments pertinents pour les membres de 
l’Association.

 


